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Darłowo, dnia 30 lipca 2019 roku 
 
BR.0002.7.2019   
 
 
 

Protokół Nr XI/2019 

z XI sesji Rady Gminy DarłowoVIII kadencji 

z dnia 30 lipca 2019 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 

 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1115. 
 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 13 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Radny pan Waldemar Bonk był nieobecny, usprawiedliwiony.  
Radny pan Piotr Szewczykowski spóźnił się. 
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XI sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 30 lipca 2019  
roku stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pani Joanna Stępień – Radca Prawny; 
Pani Aleksandra Filipek– Zastępca Kierownia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Darłowie;  
Pan Tomasz Gondek – Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. w 
Krupach; 
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa; 
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Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej, Gospodarki 
Przestrzennej; 
Pani Karolina Wojciechowska – Główny Specjalista ds. inwestycji, planowania 
przestrzennego i uzdrowiska; 
Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach;  
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/ 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę. 
W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych, głosując: 
12 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.2.  
Ustalenie  porządku obrad. 
 
Pan Przewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XI Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący poinformował radę, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 
ustawy o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie statutu Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie. DRUK NR 16/2019XI; 

/Wniosek o wprowadzenie uchwały do porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący powiedział ,że radni na komisjach wydali opinie dotyczące tego projektu 
uchwały. Następnie zapytał czy są jeszcze wnioski do porządku obrad? 
 
Nikt wniosków nie zgłosił.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji zgłoszonego projektu uchwały. 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie statutu Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie; Druk Nr 16/2019XIbyło  
13 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum oraz wybór sekretarza obrad. 
Porządek obrad: 

2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z dnia 25 czerwca 2019 roku z X sesji VIII kadencji Rady Gminy.  
4. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                                   

z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
5. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 

sesjami. 
6. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na X sesji Rady Gminy Darłowo oraz                     

w okresie między sesjami.                              
8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.  
9. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
10. Czas dla samorządu. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu(dotyczy: działek 308/1, 314, 315 w obrębie Porzecze; działki 85 w obrębie Kowalewice; działki 
48/2 w obrębie Gleźnowo; działek 195, 196, 199/4 w obrębie Dobiesław). Druk Nr 1/2019XI 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy: działki 394/7 i części działki 
366 w obrębie Krupy; działki 96/2 w obrębie Nowy Jarosław; działki 124/9 w obrębie Dąbki; części działki 
nr 487/48 w obrębie Wiekowice; działki 286 w obrębie Sulimice; działek 31/1 i 31/2 w obrębie Porzecze; 
działki 156/5 i części działki 83/1 w obrębie Kowalewice; działek 56 i 82 w obrębie Kopnica; działki 147/4 
w obrębie Jeżyczki; części działki 376 i działki 365 w obrębie Domasławice; działek 176/4 i 199/5 w obrębie 
Dobiesław; działki 257/2 w obrębie Cisowo, części działki 310/1 w obrębie Stary Jarosław; działki 297 w 
obrębie Jeżyce). Druk Nr 2/2019XI 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Domasławice, Gmina 
Darłowo. Druk Nr 3/2019XI 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębów Stary Jarosław i Nowy 
Jarosław, Gmina Darłowo. Druk Nr 4/2019XI 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyce, Gmina Darłowo.                     
Druk Nr 5/2019XI 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działek nr 124/56 i 124/89 w obrębie Wicie).         
Druk Nr 6/2019XI 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działek nr 485/27, 485/31, 485/33, 485/45, 485/46 
w obrębie Wiekowice). Druk Nr 7/2019XI 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 485/32 w obrębie Wiekowice).                           
Druk Nr 8/2019XI 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Darłowo (dotyczy działki 378 w obrębie Słowino – Słowinko).                   
Druk Nr 9/2019XI 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działek nr 88/49, 88/50 w obrębie Dąbki).                                
Druk Nr 10/2019XI 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchylenia uchwały nr XVI/218/2004 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 17 września 2004 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 
Darłowo do nabycia nieruchomości. Druk Nr 11/2019XI 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr V/29/2011 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 17 lutego 2011 roku w sprawie nabycia nieruchomości. Druk Nr 
12/2019XI 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchylenia uchwały nr XLII/393/98 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 25 lutego 1998 w sprawie oddania w wieczyste użytkowanie 
nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy z jednoczesnym 
ustanowieniem odrębnej własności zabudowań na rzecz Spółki Wodno-Ściekowej w 
Dąbkach. Druk Nr 13/2019XI 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok. 
Druk Nr 14/2019XI 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2019-2022. Druk Nr 15/2019XI 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiestatutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Darłowie. Druk Nr 16/2019XI 

27. Wolne wnioski. 
28. Zamknięcie obrad.  
 

czyli: 

Punkt 26 otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiestatutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Darłowie. Druk Nr 16/2019XI 
 
Punkt 27 otrzymuje brzmienie:  
Wolne wnioski. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych głosując: 

Punkt 28 otrzymuje brzmienie:  
Zamknięcie obrad. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad ze zmianami: 
Głosowanie odbywało się za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie 
imiennego wykazu głosowań radnych. 
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13 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pan Przewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
Na tym punkt zakończono. 
 
 

(Radny pan Piotr Szewczykowski przyszedł na sesję) 
 
 
Ad. 3.  
Przyjęcie protokołu z dnia 25 czerwca 2019 roku z X sesji (absolutoryjnej)  VIII 
kadencji Rady Gminy Darłowo.  
 
 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu, 
wobec czego Przewodniczący poinformował, że protokół z X sesji został podpisany bez 
uwag. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 

(Radny pan Henryk Noworolnik wyszedł z sali obrad) 
 
 
Ad. 4. 
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
 

Pan wójt powiedział, że cieszy się, że dzisiaj się możemy spotkać w upalny dzień, 
chociaż tu pięknie nas klimatyzacja chłodzi, to na zewnątrz jest gorąco. Pan wójt powiedział, 
że cieszy się, że pogoda jest przychylna dla tych, którzy prowadzą działalność rolniczą, ale i 
także turystyczną. W sumie sezonu mamy już półmetek i można stwierdzić po ilości osób, 
które były na tych imprezach czy to w Dąbkach czy w Wiciu, że nie jest źle.  Wręcz 
przeciwnie, ze jest dobrze.  

Sprawozdanie z działalności wójta z działalności w okresie miedzy sesjami – 
najważniejsze sprawy:  

Sesję ostatnio mieliśmy 25 czerwca 2019 roku.  
W dniu 27 czerwca 2019 roku pan wójt miał spotkanie w sprawie boiska w 

Wiekowicach.  
W dniu 1 lipca 2019 roku wójt miał spotkanie w sprawie budowy ośrodka w 

miejscowości Bobolin.  
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(Radny pan Henryk Noworolnik wrócił na salę obrad) 
 
W dniu 3 lipca 2019 roku wójt miał spotkanie w sprawie wykonania drogi w 

miejscowości Słowino. Droga już jest i funkcjonuje.  
W dniu 3 lipca 2019 roku wójt odbył spotkanie w sprawie przekształcenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.  
W dniu 8 lipca 2019 roku w sprawie inwestycji budowy kanalizacji w Kowalewicach. 

Budowa już się kończy i trzeba zająć się sprawami rozliczeniowymi i odbiorem.  
W dniu 9 lipca 2019 roku wójt spotkał się z nowym dyrektorem Ośrodka 

Wypoczynkowego POLONEZ w Dąbkach w sprawach planów przyszłościowych tego 
ośrodka na terenie naszego uzdrowiska.  

W dniu 12 lipca 20198 roku wójt spotkał się z Panią Małgosią Parysiak Sołtysem 
Sołectwa  Bukowo Morskie, Panią Joanną Jasińską Sołtysem Sołectwa Żukowo Morskie i 
Panem Damianem Krzyżanowskim Sołtysem Sołectwa Wiekowice w obecności pana 
Tomasza Sobieraja Wicemarszałka Województwa Zachodniopomorskiego w sprawie 
podpisania umów na Granty Sołeckie, które dzisiaj wprowadzamy do budżetu w celu ich 
realizacji.  

W dniu 12 lipca 2019 roku wójt spotkał się z państwem prowadzącym działalność w 
sprawie parkingu w miejscowości Wicie.  

W dniu 5 lipca 2019 roku wójt podpisał umowę w sprawie Małej Infrastruktury 
Sportowej. Tu Sołectwo Bukowo Morskie uzyskało taki Grant 18 400,00 zł.  

W dniu 23 lipca 2019 roku pan wójt  spotkał się z zainteresowaną firmą w sprawie 
budowy skweru w miejscowości Dąbki. Nie złożyli oni oferty na ten skwer i bardzo przykro 
ale ten skwer nie będzie zrealizowany. Zamiennie będzie zrealizowana droga w Bobolinie do 
przejścia na plażę.  

W dniu 23 lipca 2019 roku w Nadleśnictwie Karniszewice wójt prowadził rozmowy w 
sprawie zamiany gruntu.  

W dniu 25 czerwca 2019r oku wraz z Komisją Uzdrowiskową Rady Gminy Darłowo 
wójt uczestniczył w ośrodku Interferie w Dąbkach w sprawie budowy parkingu.  

W dniu 8 lipca 2019 roku wójt uczestniczył w obchodach Święta Policji.  
W dniu 9 lipca 2019 roku było w urzędzie przekazanie komputerów na każdą świetlicę 

z inicjatywy Żyj z Energią. Każda świetlica otrzymała nowy zestaw komputerowy od 
inicjatywy Żyj z Energią.    

W dniu 14 lipca odbył się festyn z Gwiazdą w Wiciu. Był to bardzo fajny koncert. Jak 
na razie na tych naszych festynach jest bardzo dobra pogoda.  

W dniu 17 lipca była II zbiórka krwi w Urzędzie Gminy i uzyskano krew od ponad 40 
osób.  

Pan wójt powiedział, że uczestniczył w wielu festynach wiejskich. Bardzo te sołectwa 
się wykazują, robią festyny, ludzie się bawią i pogoda dopisuje. Tam gdzie wójt nie mógł 
uczestniczyć to przeprosił za nieobecność.  

Pan wójt podsumował miniony weekend w Dąbkach, który rozpoczął się w piątek 26 
lipca dyskoteką pod żaglami i kinem pod gwiazdami. Była bardzo fajna pogoda, dużo ludzi. 
Był film „Mamma Mia”. Fajnie się oglądało. Wójt powiedział, że myśli, że to się wpisze w 
nasz kalendarz imprez. Tutaj duża zasługa jest naszego Gminnego Ośrodka Pomocy 
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Społecznej, ponieważ w części z ich środków było to organizowane, ponieważ była to 
impreza dla naszych seniorów. Także GOPS organizował Spartakiadę w Słowinie. Super 
było. Dobry humor. Wspaniała zabawa. W sobotę była zupa, maraton. W niedzielę był BIEG 
UZDROWISKOWY połączony z Wieczorem Kabaretowym. Na tej imprezie było tyle osób, 
że jeszcze tyle nie widzieliśmy na tych imprezach. Bardzo dużo zawodników brało udział w 
Biegu Uzdrowiskowym. Była bardzo ciężka pogoda na ten bieg, wiec też karetka kilka razy 
musiała przyjechać. Na szczęście nikomu nic się nie stało. Był jeden wypadek, ale to dziecko 
przewróciło się schodząc z jachtu na pomost i nogę pokiereszowało i dobrze, ale to było 
przypadkiem i dobrze, że to zabezpieczenie medyczne było na miejscu. Także tutaj wójt 
podziękował pracownikom zarówno opieki jak i naszej promocji, pani Emilowi, Maciejowi i 
Gosi, ale także wszystkim pracownikom świetlic i urzędu, tym, którzy brali udział w 
przygotowaniu tej imprezy. Pan wójt podziękował także radnym i sołtysom za uczestnictwo.  

Pan wójt zaprosił na kolejną imprezę, która odbędzie się w niedzielę Folk w Wiciu. A 
także na Święto Ryby w Dąbkach, gdzie będzie koncert Małgorzaty Ostrowskiej. Jej koncerty 
są bardzo fajne i dynamiczne i będziemy się bardzo dobrze bawić.  

 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Kondycja finansowa: Stan konta na rachunku podstawowym wynosi 1 374 224,27 zł. 
Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach to 1 013 210,36 zł. Pan wójt powiedział, że 
niby mamy mało środków, ale czekamy na zwrot z funduszu sołeckiego i na zwrot z dotacji 
uzdrowiskowej, której koszty już ponieśliśmy, a to jest ponad 2,5 miliona złotych. Także 
wszystko idzie zgodnie z planem.  
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 
 
Ad. 5.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatniej sesji, która odbyła 
się w dniu 25 czerwca 2019 roku, Rada Gminy Darłowo podjęła łącznie 7 uchwał.  
 
Wszystkie przedmiotowe uchwały zostały przesłane do organów nadzoru tj. do Wojewody 
Zachodniopomorskiego oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Koszalinie.  
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W stosunku do pozostałych uchwał organy nadzoru nie stwierdziły naruszeń prawa. Wobec 
powyższego uchwały zostały przekazane pracownikom Urzędu Gminy Darłowo oraz 
kierownikom gminnych jednostek organizacyjnych celem realizacji.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych w okresie od 25 czerwca 2019 roku stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 

 

Ad.6. 
Interpelacje.  
 
Pan Przewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Ad. 7.  
Odpowiedzi na interpelacje. 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie miedzy sesjami 
radni złożyli szesnaście interpelacji. Na wszystkie interpelacje zostały udzielone odpowiedzi i 
przekazane radnym za pośrednictwem Biura Rady.   
 
W okresie objętym sprawozdaniem sołtysi złożyli trzynaście wniosków. Odpowiedzi 
udzielono na dwanaście wniosków, a jedne wniosek jest w trakcie rozpatrywania.  
 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 
Ad. 8.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informacje z 
działalności w okresie między sesjami.  
 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.   
Ad.9.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
 
Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
Nikt z mieszkańców gminy się nie zgłosił.   
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo poruszyła trzeci temat, który 
dotyczy załatwienia przejazdów busem z Cisowa do Darłowa i z Darłowa do Cisowa, który 
jest niezbędny dla starszych mieszkańców sołectwa, którzy muszą dojeżdżać do lekarza lub 
załatwiać swoje sprawy. Mówczyni powiedziała, że teraz w każdym domu są przeważnie dwa 
samochody, ale niestety jeżdżą nimi przeważnie ludzie młodzi, którzy jeżdżą do pracy a starsi 

Ad.10.  
Czas dla samorządu. 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby 
zabrać głos.  
 

(Radny pan Piotr Szewczykowski wyszedł z sali obrad) 
 

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowoporuszyła dwa tematy. Pierwsza 
sprawa dotyczy odpowiedzi na pismo pani sołtys w sprawie postawienia tablicy ogłoszeń. 
Mówczyni powiedziała, że do dnia dzisiejszego tablica nie jest postawiona. Pani Sołtys 
powiedziała, że otrzymała telefon z informacją, ze firma jedzie zamontować tablice ogłoszeń, 
wiec poszła i czekała na nich przy skrzynkach i niestety nikt się nie pojawił do 14:30. Pani 
Sołtys powiedziała, że jeżeli jakaś firma się nie wywiązuje to powinno się ją zmienić.  

Druga sprawa dotyczy usunięcia suchych drzew rosnących przy drodze powiatowej w 
kierunku Cisowa górnego. Mówczyni powiedziała, że drzewa zagrażają bezpieczeństwu 
uczestników drogi powiatowej.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo i zarazem radny tego 

okręgu powiedział, że dwa lata temu 27 sztuk drzew zostało tam usuniętych. Po prostu 
następne drzewa suche się pojawiły. W związku z tym kolejne wnioski zostały w tej sprawie 
skierowane do starostwa. To już kolejne drzewa.  
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ludzie nie maja jak się dostać do Darłowa. Na pieszo nikt nie da rady pójść w tą i z powrotem 
zwłaszcza pod cisowską górkę, która jest dość duża.  

Pani Wanda Hańczaryk powiedziała pozytywną opinię na temat festynów, które były 
bardzo fajne. W Wiciu był bardzo fajny festyn, gdzie uczestniczyło bardzo dużo ludzi.  

 
(Radny pan Piotr Szewczykowskiwrócił na salę obrad) 

 
Pan Alfred Cichocki Sołtys Sołectwa Kopań poruszył dwa tematy. Pierwszy temat 

dotyczył brzydkiego zapachu z przepompowni zlokalizowanej prawie w środku wsi. Pan 
Sołtys powiedział, że tam jakieś prace miały się odbyć i nie wie czy się odbyły. Nic się nie 
zmieniło i smród jest niemiły. To jest cykliczne. Nie działają na to warunki atmosferyczne, bo 
czy jest deszcz, czy ulewa, czy słońce, to smród jest niesamowity.  

Następna rzecz, którą poruszył pan Sołtys to zazdrość o Jezioro w Dąbkach, które jest 
bardzo piękne. Pan sołtys powiedział, że może warto zacząć działać w sprawie jeziora Kopań, 
które jest taką wspaniałą perełką, na której są wielkie możliwości.  

 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Cisowa nie wypowiadając się do mikrofonu wstała i 

powiedziała, że chciała podziękować pani Izie za to, że wszystko jest załatwiane jak się 
należy.  

 
Pan Tomasz Gondek Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z 

o.o. w Krupach powiedział, że z informacji uzyskanej od pracowników z oczyszczalni wie, 
ze była tam jakaś przerwa w dostawie ze strony energii a czas reakcji GZUP wymaga dojazdu 
do miejscowości Kopań, który jest realizowany niezwłocznie, ale takie sytuacje mogą się 
zdarzyć szczególnie w sezonie letnim, gdzie napływ ścieków jest tak ogromny.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady i radny tego okręgu powiedział, że 

mamy informację, że tam jest kawałek rury uszkodzony i tam ma być to naprawione, bo 
zapadł się kawałek drogi i to ma być naprawione.  

 
Pan Tomasz Gondek Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z 

o.o. w Krupach powiedział, że podczas wycieku ścieków ten kawałek drogi się obsunął, ale 
nie ma informacji, o tym, że tam jest uszkodzona ta rura. Raczej po prostu podmyło ten 
kawałek drogi.  

 
Pan Tomasz Gondek Sołtys Sołectwa Wicie powiedział, że dołącza do serii 

podziękowań. Pan Sołtys powiedział, że wójt skromnie nie wspomniał o swoim patronacie 
festynu. My bardzo dziękujemy za wsparcie i patronat przy tych festynach, szczególnie przy 
tym największym Festynie Rodzinnym, gdzie popisaliśmy się jako miejscowość gotowaniem 
Wielkiej Zupy Rybnej wg. kulinariów Krzysztofa Górskiego. Nawet dzieci jadły zupę rybną, 
co jest mało spotykane. Głęboki ukłon od naszego sołectwa i wszystkich naszych 
mieszkańców. Mówca przypomniał, że 18 sierpnia odbędzie się festyn Pożegnanie Lata i 
Pieczony Ziemniak połączony z gotowaniem kartoflanki, który po raz pierwszy się odbędzie 
tym razem na Placu Bursztynowym. Serdecznie Zapraszam.  
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Pan wójtodnośnie wypowiedzi pana Sołtysa Sołectwa Kopań powiedział, że Jezioro 

Kopań nie jest zapomniane przez nas. W poprzedniej kadencji składaliśmy wniosek na szereg 
przystani kajakowych, które miały także służyć innych sprzętom wodnym. Niestety nie 
jesteśmy tutaj uwzględnieni, bo były lepsze samorządy, które lepiej te wnioski wykonały. 
Dalej mamy tu także Stowarzyszenie, gdzie działa pan przewodniczący, wykonywało tę 
dokumentację i przekazywało gminie. Więc to jezioro nie jest zapomniane. Nie zawsze jest 
się w stanie strzelić z danym projektem. Pan wójt powiedział, że myśli, że powoli będziemy 
mogli wykorzystać te PW do prac projektowych i powoli przymierzyć się do projektowania 
tych poszczególnych takich małych przystani kajakowych w zależności od programu jaki 
będzie możliwy do wykonania. Pan wójt powiedział, że myśli, że wcześniej czy później 
będzie to możliwe.  

 
Nikt się więcej nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.11. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 1/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że uchwała była prezentowana na komisji, która była przed sesją. 
Chodzi o obciążenie służebnością zakładu energetycznego w związku z planowanym 
wbudowaniem okablowania energetycznego i urządzeń energetycznych na następujących 
działkach, będących własność Gminy Darłowo: działki 308/1, 314, 315 w obrębie Porzecze; 
działka 85 w obrębie Kowalewice; działka 48/2 w obrębie Gleźnowo; działki 195, 196, 199/4 
w obrębie Dobiesław.  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik nr 
12 do niniejszego protokołu/ 
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Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik 
nr 13 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyHenryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
 
/Uchwała Nr XI.111.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłustanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 2/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/  
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PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem i autopoprawką.  
 
Pan wójt powiedział, że ponieważ kończą się terminy umów na dzierżawy gruntów, 
przedstawi projekt uchwały wraz z autopoprawką. Autopoprawka dotyczy tego, że w 
projekcie uchwały są te daty dzierżawy jakie zaproponowali wnioskujący. Natomiast tu na 
komisjach rozmawialiśmy, żeby nie było prawa pierwokupu w przyszłości, aby gmina też w 
jakiś sposób zabezpieczyła swoje interesy, tu wnieśliśmy, żeby grunty rolne wydzierżawiać 
maksymalnie do trzech lat, a grunty, które są w części lub w całości budowlane na okres 
jednego roku.  

Autopoprawka dotyczy zmiany dat granicznych dzierżaw: 

§ 1.  
1. do 30.09.2022 r. 
2. do 31.08.2022 r. 
3. do 31.08.2020 r. 
4. bez zmian. 
5. bez zmian. 
6. do 31.08.2022 r. 
7. do 31.08.2022r. 
8. do 31.08.2022 r. 
9. do 31.08.2020 r. 
10. do 31.08.2020 r. 
11. bez zmian. 
12. do 31.08.2020 r. 
13. do 31.08.2020 r. 
14. bez zmian. 
15. do 31.08.2020 r. 
16. bez zmian. 
17. bez zmian. 
18. do 31.08.2020 r. 
19. bez zmian. 
20. do 31.08.2022 r. 

 

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywnawraz 
z autopoprawką.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowostanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna wraz z autopoprawką.  
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/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowostanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyHenryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywnawraz z autopoprawką.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawiewyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo wraz z autopoprawką: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XI.112.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.13. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Domasławice, Gmina 
Darłowo. Druk Nr 3/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Domasławice, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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Pan wójt powiedział, że siedem małych planów już podjęliśmy, a teraz mamy trzy. Chodzi o 
Domasławice. Uchwała intencyjna już była określająca zasięg opracowania. Jest to 3,64 ha. 
Jest to związane z tym, że ten plan jest opracowany na podstawie starego studium jakby 
pozwalające na zbliżenie się działek budowlanych w odległości mniejszej niż 
dziesięciokrotność turbiny wiatrowej. Także tutaj te działki zgodnie z zakresem zostały 
przekształcone oczywiście na wniosek właścicieli. Nie było tutaj żadnych protestów ze strony 
właścicieli działek. nie było uwag wniesionych do tego planu.  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębu Domasławice, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębu Domasławice, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Domasławice, Gmina Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Domasławice, Gmina Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XI.113.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Domasławice, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad.14. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębów Stary Jarosław i Nowy 
Jarosław, Gmina Darłowo. Druk Nr 4/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębów Stary Jarosław i Nowy Jarosław, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 25 
do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że sytuacja tu jest analogiczna, a dotyczy obrębu Stary Jarosław i Nowy 
Jarosław. Tu jest powierzchnia opracowania 5 hektarów zgodnie z załącznikami. Te same 
przepisy regulują te plany. Po prostu ratujemy to co w przyszłości, nie będzie można 
przekształcić na działki budowlane. Do przedmiotowej uchwały nie wpłynęły żadne uwagi.  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębów Stary Jarosław i Nowy Jarosław, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębów Stary Jarosław i Nowy Jarosław, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębów Stary Jarosław i Nowy Jarosław, 
Gmina Darłowo: 
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym 
podjęła uchwałę w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębów Stary Jarosław i Nowy Jarosław, Gmina 
Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XI.114.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębów Stary Jarosław i Nowy Jarosław, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 28 
do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.15. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyce, Gmina Darłowo. Druk 
Nr 5/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyce, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że tutaj chodzi o obręb geodezyjne Jeżyce, 3,49 ha. Także ratujemy te 
tereny, które nie będą mogły być przeznaczone i nie zostały skonsumowane w poprzedni 
studium. Do tego projektu planu wpłynęły dwie uwagi. Te uwagi nie zostały uwzględnione 
ponieważ dotyczyły kwestii przekształcenia działek, które nie mieszczą się w zakresie 
opracowania planu.  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębu Jeżyce, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
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Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębu Jeżyce, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyce, Gmina Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawie. 
 
/Uchwała Nr XI.115.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyce, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.16. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 6/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że wpłynął do gminy wniosek właściciela działki pobliskiej o kupno 
działek w obrębie Wicie, które obecnie dzierżawi. Chodzi o działki 124/56 i 124/89 w obrębie 
Wicie. Są to działki rolne. Tu dużo dyskutowaliśmy z radnymi, aczkolwiek te działki nie mają 
dojazdu. W dużej części ten cały pas nie jest już gminy i został jeszcze na początku lat 2000 
niektórym właścicielom działek sprzedany. Nie ma tam drogi dojazdowej do przedmiotowych 
działek.  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XI.116.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.17. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 7/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/  
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PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że sprzedaż dotyczy działek o numerach 485/27, 485/31, 485/33, 
485/45, 485/46 w obrębie Wiekowice. To są malutkie działki od 85 do 15 metrów, które są 
przy garażach w miejscowości Wiekowo chociaż to jest obręb Wiekowice. Mieliśmy z tymi 
mieszkańcami sprawę o zasiedzenie, ale niestety ci państwo przegrali tę sprawę, aczkolwiek 
chcą uregulować sprawy własnościowe i zwrócili się z wnioskami o zakup tych działek.  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XI.117.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad.18. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 8/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że sprawa bardzo podobna. Jeden z właścicieli także przy tych blokach 
w Wiekowie użytkuje działkę trochę większą o numerze 485/32, wystąpił o możliwość 
zakupu tej działki. Działka ma 604 m2. 

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
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/Uchwała Nr XI.118.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.19. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 9/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że wpłynął wniosek o zakup działki nr 378 o powierzchni 0,52 ha w 
obrębie Słowino-Słowinko. W części działka jest budowlana a w części są to łąki i pastwiska.  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
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0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XI.119.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.20. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 10/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że ta uchwała była dokładnie prezentowana na komisjach. Chodzi tu o 
działkę w Dąbkach, który nie jest objęty projektem budowlanym na drogę Piaskową, bo 
będzie bez tego ronda. Tutaj mieliśmy sprawy majątkowe z właścicielami działek 
okolicznych, gdzie kupowaliśmy od nich teren pod drogę. Jednakże żeby pomóc im w 
prowadzeniu działalności gospodarczej i powiększeniu ich działek te podmioty zwróciły się z 
prośbą o wykup tym razem od gminy części działek.  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
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Pan radnyHenryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowostanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawie. 
 
/Uchwała Nr XI.120.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowostanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Pan wójt powiedział, że w § 1 jest drobna literówka, która w ramach autopoprawki została 
poprawiona. Chodzi o zapis numeru uchwały XVI/218/2004. Pan wójt powiedział, że 
oczywiście uchwała jest nieodwołalna bo częściowo nabyliśmy już grunty od Spółki Wodno-

Ad.21. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchylenia uchwały nr XVI/218/2004 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 17 września 2004 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 
Darłowo do nabycia nieruchomości. Druk Nr 11/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuchylenia uchwały nr XVI/218/2004 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 17 września 2004 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Darłowo do nabycia nieruchomościstanowi 
załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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Ściekowej a częściowo jesteśmy nie zainteresowani nabyciem działek. uchwała była 
dokładnie omawiana na komisjach.  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuchylenia uchwały nr XVI/218/2004 Rady Gminy Darłowo z dnia 17 
września 2004 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Darłowo do nabycia nieruchomościstanowi 
załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieuchylenia uchwały nr XVI/218/2004 Rady Gminy Darłowo z dnia 17 
września 2004 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Darłowo do nabycia nieruchomościstanowi 
załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyHenryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawieuchylenia uchwały nr XVI/218/2004 Rady Gminy Darłowo z dnia 17 
września 2004 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Darłowo do nabycia nieruchomościstanowi 
załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuchylenia uchwały nr XVI/218/2004 
Rady Gminy Darłowo z dnia 17 września 2004 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 
Darłowo do nabycia nieruchomościwraz z autopoprawką: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawieuchylenia uchwały nr XVI/218/2004 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 17 września 2004 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Darłowo do nabycia 
nieruchomości. 
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/Uchwała Nr XI.121.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuchylenia uchwały nr XVI/218/2004 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 17 września 2004 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Darłowo do nabycia 
nieruchomościstanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad.22. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchylenia uchwały nr V/29/2011 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 17 lutego 2011 roku w sprawie nabycia nieruchomości. Druk Nr 
12/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuchylenia uchwały nr V/29/2011 Rady Gminy Darłowo z dnia 
17 lutego 2011 roku w sprawie nabycia nieruchomościstanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że ta uchwała była podejmowana i widać to po dacie, kiedy była taka 
„woja” miedzy Spółką Wodno-Ściekową w 2011 roku. Część uchwały jest już nieaktualna, 
ponieważ niektóre nieruchomości zostały przez gminę nabyte a niektóre po prostu były 
przekazane w zarząd i zostaną nabyte na podstawie decyzji administracyjnych po wygaśnięciu 
tego zarządu, więc tutaj nie może być mowy o nabycie za środki finansowe.  

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuchylenia uchwały nr V/29/2011 Rady Gminy Darłowo z dnia 17 lutego 
2011 roku w sprawie nabycia nieruchomościstanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieuchylenia uchwały nr V/29/2011 Rady Gminy Darłowo z dnia 17 lutego 
2011 roku w sprawie nabycia nieruchomościstanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyHenryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawieuchylenia uchwały nr V/29/2011 Rady Gminy Darłowo z dnia 17 
lutego 2011 roku w sprawie nabycia nieruchomościstanowi załącznik nr 62 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuchylenia uchwały nr V/29/2011 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 17 lutego 2011 roku w sprawie nabycia nieruchomości: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawieuchylenia uchwały nr V/29/2011 Rady Gminy Darłowo z dnia 
17 lutego 2011 roku w sprawie nabycia nieruchomości. 
 
/Uchwała Nr XI.122.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuchylenia uchwały nr V/29/2011 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 17 lutego 2011 roku w sprawie nabycia nieruchomościstanowi załącznik nr 63 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Pan wójt powiedział, że w 1998 roku została podjęta uchwała dotycząca oddania w 
użytkowanie wieczyste Spółce Wodno-Ściekowej w Dąbkach tutaj gruntów, aczkolwiek 
nigdzie nigdy na podstawie ani aktu notarialnego, ani umowy użytkowania wieczystego te 

Ad.23. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchylenia uchwały nr XLII/393/98 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 25 lutego 1998 w sprawie oddania w wieczyste użytkowanie 
nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy z jednoczesnym 
ustanowieniem odrębnej własności zabudowań na rzecz Spółki Wodno-Ściekowej w 
Dąbkach. Druk Nr 13/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuchylenia uchwały nr XLII/393/98 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 25 lutego 1998 w sprawie oddania w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowych stanowiących 
własność Gminy z jednoczesnym ustanowieniem odrębnej własności zabudowań na rzecz Spółki Wodno-
Ściekowej w Dąbkachstanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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grunty nie zostały przekazane. Zostały przekazane na podstawie zwykłego zarządu, więc teraz 
gmina nie jest zainteresowana ustanowieniem wieczystego użytkowania ponieważ działki po 
ustaniu zarządu zostaną przekazane gminie.  

 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że działki wrócą do zasobów 
gminy.   

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuchylenia uchwały nr XLII/393/98 Rady Gminy Darłowo z dnia 25 lutego 
1998 w sprawie oddania w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy z 
jednoczesnym ustanowieniem odrębnej własności zabudowań na rzecz Spółki Wodno-Ściekowej w 
Dąbkachstanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieuchylenia uchwały nr XLII/393/98 Rady Gminy Darłowo z dnia 25 lutego 
1998 w sprawie oddania w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy z 
jednoczesnym ustanowieniem odrębnej własności zabudowań na rzecz Spółki Wodno-Ściekowej w 
Dąbkachstanowi załącznik nr 66 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyHenryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawieuchylenia uchwały nr XLII/393/98 Rady Gminy Darłowo z dnia 25 
lutego 1998 w sprawie oddania w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowych stanowiących własność 
Gminy z jednoczesnym ustanowieniem odrębnej własności zabudowań na rzecz Spółki Wodno-Ściekowej w 
Dąbkachstanowi załącznik nr 67 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuchylenia uchwały nr XLII/393/98 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 25 lutego 1998 w sprawie oddania w wieczyste użytkowanie 
nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy z jednoczesnym ustanowieniem 
odrębnej własności zabudowań na rzecz Spółki Wodno-Ściekowej w Dąbkach: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
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Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawie uchylenia uchwały nr XLII/393/98 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 25 lutego 1998 w sprawie oddania w wieczyste użytkowanie nieruchomości 
gruntowych stanowiących własność Gminy z jednoczesnym ustanowieniem odrębnej 
własności zabudowań na rzecz Spółki Wodno-Ściekowej w Dąbkach. 
 
/Uchwała Nr XI.123.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuchylenia uchwały nr XLII/393/98 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 25 lutego 1998 w sprawie oddania w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowych 
stanowiących własność Gminy z jednoczesnym ustanowieniem odrębnej własności zabudowań na rzecz Spółki 
Wodno-Ściekowej w Dąbkachstanowi załącznik nr 68 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.24. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 
rok. Druk Nr 14/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok stanowi 
załącznik nr 69 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Proponuje się zwiększyć dochody w kwocie 702 384,39 zł z tytułu: 
- otrzymanej dotacji na realizacje zadań w ramach Grantów Sołeckich (sołectwa: Bukowo 
Morskie, Żukowo Morskie i Wiekowo po 10 000,00 zł) 30 000,00 zł. Pan wójt pogratulował 
sołtysom wymienionych sołectw zdobycia tych grantów.  
- niezrealizowanych wydatków niewygasających w 2018 roku 60 984,39 zł, 
- dotacji otrzymanej na dofinansowanie zadania „Modernizacja boiska sportowego w 
Bukowie Morskim” 18 450,00 zł, dotyczy to budowy szatni. Był przetarg ogłoszony ale nikt 
się nie zgłosił. Ogłoszony został drugi przetarg i wójt ma nadzieję, że to uda się zrealizować.  
- dotacji na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Domasławice 
159 138,72 zł, co uzyskamy z Urzędu Marszałkowskiego. Droga już jest dawno wykonana i 
jest użytkowana. Bardzo dobra firma realizowała i ma nadzieję, że będzie brała udział w 
następnych przetargach.  
- dotacji – zwrot po wykonaniu zadania pn. „Budowa świetlicy w Zielnowie” 254 701,00 zł, 
- dochodów różnych 99 060,28 zł (zwrot funduszu sołeckiego) , 
- dotacji na zakup samochodu dla Senior + w Wiekowie 80 000,00 zł.  
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Zmniejszyć dochody i wydatki o kwotę 1 766 214,00 zł: 
- z tytułu środków na realizację zadań pn. „Budowa ciągu spacerowego w pasie nabrzeża 
Jeziora Bukowo w Uzdrowisku Dąbki” oraz zadanie pn. „Budowa skweru rekreacyjnego w 
m. Dąbki”. Pan wójt powiedział przy tym, że niestety tych inwestycji nie udało nam się 
zrealizować ze względu na brak wyłonionych ofert na wykonanie. nikt nie był zainteresowany 
budowaniem tych dwóch inwestycji. Był szereg przetargów. Niestety nie możemy wydłużać 
terminu realizacji tych dwóch przedsięwzięć.  
 
Zwiększamy wydatki o kwotę 774 484,39 zł na: 
- zabudowę rowu w miejscowości Domasławice 42 000,00 zł; 
- remonty dróg gminnych 328 000,00 zł; 
- modernizacji drogi gminnej w miejscowości Bobolin gdzie dajemy 54 900,00 zł + 
dokładamy środki w kwocie 372 100 z przeniesień  =427 000,00 zł; To jest droga Spokojna i 
Plażowa.  To jest zadanie dwuletnie. Do lata przyszłego będzie całkowicie niwa droga 
zrobiona.  
- na zadanie „wykonanie herbu” 3 750,00 zł; Kończymy ten herb.  
- zakup defibrylatora ADE w ramach Grantów sołeckich sołectwo Wiekowice 10 000,00 zł; 
- zakup samochodu dla Senior + 80 000,00 zł; 
- rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnych – ogólnie 85 000,00 zł; 
- budowa oświetlenia ulicznego 3 000,00 zł; 
- na realizację zadania „Budowa wiaty rekreacyjnej w Nowym Jarosławiu” 57 234,39 zł; 
- w ramach Grantów Sołeckich: 
na Bukowo Morskie na wyposażenie placu zabaw 10 000,00 zł,  
na Żukowo Morskie na budowę przystanku rowerowego 10 000,00 zł; 
- modernizację boiska sportowego w Bukowie Morskim 18 500,00 zł. 
 
Przeniesienia wydatków: 
Dokonujemy zmniejszenia z zadania inwestycyjnego: 
„Budowa drogi w Domasławicach” 16 300,00 zł; Tyle nam zostało z tego przetargu.  
„Budowa ulicy Morskiej w Uzdrowisku Dąbki wraz z kanalizacją” 55 800,00 zł; 
„Budowa skweru rekreacyjnego w miejscowości Dąbki” o kwotę 423 786,00 zł; 
Przeznaczając środki na:  
Modernizację ulicy Spokojnej i Plażowej w Bobolinie na kwotę 372 100,00 zł; 
Budowę dróg gminnych – dokumentacja projektowa 123 786,00 zł. Tu niestety musimy być 
gotowi na kolejne nabory z FOGR i w ramach Schetynówek.  
- zmniejszając na zadaniu „Budowa oświetlenia w Dąbkach i zwiększając ogólnie zadanie 
budowa oświetlenia w Gminie Darłowo o kwotę 24 296,84 zł; jesteśmy już po przetargach i 
musimy dopasować te kwoty do umów.  
- przenosząc z wydatków bieżących na środki w formie dotacji dla szkół niepublicznych w 
Gminie Darłowo na zakup podręczników lub materiałów ćwiczeniowych o kwotę 22 993,25 
zł (dotacja z budżetu państwa); 
 
Zmniejszamy wydatki bieżące i zwiększamy: 
- na dotację celem zakupu sprzętu dla jednostek OSP   9 600,00 zł (Barzowice 2 000,00 zł;, 
Cisowo 2 000,00 zł, Domasławice 2 000,00 zł, Stary Jarosław 3 600,00 zł); 
- na wydatki związane ze sportem – organizacja biegu uzdrowiskowego 11 964,00 zł. 
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Zmiany Sołeckie:  
Sołectwo Boryszewo z zadania „Zakup kosy spalinowej” na zadanie pn. „Zakup i montaż 
huśtawki na placu zabaw” 3 000,00 zł. 
Sołectwo Żukowo Morskie z wydatków bieżących na inwestycyjne dotyczące budowy 
przystanku rowerowego 4 142,73 zł. 
Sołectwo Bukowo Morskie wyposażenie placu zabaw na zadanie inwestycyjne 12 698,42 zł.  
 

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rokstanowi załącznik nr 70 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2019 rok: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok. 
 
/Uchwała Nr XI.124.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 
rokstanowi załącznik nr 71 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.25. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2019-2022. Druk Nr 15/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2019-2022stanowi załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/  
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PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że w ramach dokonanych zmian przychody nie uległy zmianie, 
rozchody nie uległy zmianie i dług nie uległ zmianie.  

Przedsięwzięcia uległy zmianie: 
w części 1.1 dokonuje się wyłączenia z przedsięwzięć zadanie pn. „Budowa ciągu 
spacerowego w pasie nabrzeża jeziora Bukowo w Uzdrowisku Dąbki” w 2019 roku o kwotę 
1 500 000,00 zł.  
w części 1.3 na zadaniu inwestycyjnym pn. Budowa wiaty w Nowym Jarosławiu zwiększono 
wydatki o kwotę 57 234,39 zł w 2019 roku.  
Wprowadzono nowe zadanie pn. „Modernizacja ul. Spokojnej i Plażowej w Bobolinie” w 
2019 roku kwota 450 000,00 zł, w 2020 roku kwota 875 000,00 zł. Ogółem nakłady wynoszą 
1 361 900,00 zł.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-
2022stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-2022: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo 
na lata 2019-2022. 
 
/Uchwała Nr XI.125.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2019-2022stanowi załącznik nr 74 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad.26. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Darłowie. Druk Nr 16/2019XI 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiestatutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Darłowiestanowi załącznik nr 75 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że uchwała dokładnie była prezentowana na komisji. Pani Aleksandra 
uzasadniała konieczność zmiany uchwały i statutu. Głównie wynika to z wprowadzenia 
Palcówki Wsparcia Dziennego w Drozdowie, która jest częścią Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Darłowie.   

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiestatutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowiestanowi 
załącznik nr 76 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radnaMarzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawiestatutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowiestanowi 
załącznik nr 77 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiestatutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Darłowie: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiestatutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie. 
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/Uchwała Nr XI.126.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiestatutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Darłowiestanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że przed sesją dyskutowaliśmy na komisji z 
panem wójtem o kwestii – co z pewnością państwo zauważyli, że – mamy coraz większy 
fundusz sołecki, większe pieniądze. Chcielibyśmy uczulić, że to więcej, wcale nie znaczy, że 
mamy więcej do wydania. Tylko, żeby wydać to na jakiś konkretny cel na polepszenie 
warunków na wsi. Gmina tutaj i pan Wójt i Iza mają taki pomysł, żeby z tych pieniędzy 
zakupić kosze ponieważ od przyszłego roku ustawa nas obliguje do segregacji śmieci. Myślę, 
że to byłoby celowe generowanie pieniędzy właśnie z tego funduszu, żeby po prostu w sensie 

Ad. 27.  
Wolne wnioski i zapytania. 

 
Pan przewodniczący zapytał czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

 
Pan Wójt powiedział, że chciałby zaprosić sołtysów i radnych na spotkanie, które 

odbędzie się w dniu 7 sierpnia 2019 roku w sali konferencyjnej w sprawie przystąpienia 
gminy do programu antysmogowego. Chcielibyśmy wyjaśnić jakie określone zadania mogą 
być realizowane w ramach tego programu. Zbieramy ankiety, bo gmina będzie aplikowała do 
regionalnego programu operacyjnego i na podstawie tych ankiet sporządzimy wniosek. Te 
ankiety później nie są obowiązkowe w wykonaniu. One mają charakter orientacyjny i nie są 
wiążące. Także zapraszamy tutaj sołtysów o rozpropagowanie tej informacji wśród 
mieszkańców. Każdy sołtys ma w swojej skrzynce tą informację o tym programie 
antysmogowym. Wójt zachęcał do uczestniczenia w tym programie nie tylko sołtysów ale 
także mieszkańców. Chcemy jak najwięcej tych ankiet uzyskać od mieszkańców, bo to 
wpływa pozytywnie na rozpatrzenie tego wniosku.  

Pan wójt powiedział, że w dniu 11 sierpnia mamy koncert Małgorzaty Ostrowskiej i tu 
także ma nadzieję, że wspólnie będziemy się bawić.  

Pan wójt powiedział, że 1 września 2019 roku odbędą się Dożynki Gminne na boisku 
sportowym w Domasławicach. Będą one przygotowywane wraz z sołectwem Domasławice. 
Wiele atrakcji będzie, a także konkursy dla sołtysów, koncert zespołów. Wójt powiedział, że 
ma nadzieję, że to będzie bardzo dobre podsumowanie tego lata.  

 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że chciałby złożyć życzenia urodzinowe 

panu Januszowi Sobierajowi. Pan radny także powiedział, że składa gratulacje Sołtysowi 
Damianowi, Członkowi Rady Powiatowej Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej Powiatu 
Sławieńskiego, którego osoba będzie miejmy nadzieję zaświadczała o potrzebie istnieniatej 
instytucji.  
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nie przejadać tych pieniędzy, skoro ich mamy więcej. Radny apeluje żeby to było rozumnie, 
żeby na zebraniach wiejskich uświadamiać to ludziom, że jak będziemy źle wydawali te 
pieniądze z funduszy sołeckich to któregoś dnia nie będzie tego funduszu. Wiem, że takie 
decyzje zostały już podjęte na przykład w Gminie Sianów, w Urzędzie Miasta, gdzie jakby 
nie wydaje się tych pieniędzy, a urzędnicy ronią to na miarę swoich potrzeb.  

 
Pan wójt powiedział, że składa także życzenia wszystkiego najlepszego panu 

Januszowi z okazji urodzin. Następnie pan Wójt powiedział, że rzeczywiście taką dyskusję 
prowadziliśmy na komisjach w związku z tym, że od 1 stycznia 2020 roku wchodzi taka 
restrykcyjna ustawa śmieciowa, gdzie z automatu wszyscy będziemy zobligowani do 
segregacji śmieci. Żeby ułatwić ten proces, tu pojawił się taki pomysł wpadł, że z panią Izą 
chcieliśmy zakupić te pojemniki, aczkolwiek z budżetu całkowicie byśmy w jednym roku nie 
byli w stanie. Myślę, że tu przy pomocy tych środków sołeckich będziemy mogli to 
zrealizować. Zrobimy spotkanie z sołtysami, na które przygotujemy już wyliczenia kwot, 
jakie będą na poszczególne sołectwa. Pan wójt powiedział, że też uda się do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska bo może uda nam się uzyskać dotacje na wspomaganie tego 
systemu. Fundusz być może być ku temu przychylny. Ten zakup nie zjadłby całego tego 
funduszu sołeckiego, bo sołectwa i tak by miały czym jeszcze gospodarować. Były by to 
fajnie i słusznie wydatkowane pieniążki. Fajnie Henryk to powiedział. Też byłbym 
zadowolony, bo to byłoby zgodnie z celowością wydatkowania środków publicznych i 
poprawą tu standardów naszych mieszkańców.  
 
Pan przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos.  
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 28.  
Zakończenie sesji. 
 

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XI Sesji Rady Gminy 
DarłowoVIII kadencji – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1115 w dniu 30 lipca 2019 roku. 

 
Obradom przewodniczył: 
PrzewodniczącyRady Gminy Darłowo 

Sekretarz obrad:  
Grzegorz Hejno 

Radny Rady Gminy Darłowo 
 
Wiesław Moskwa  



Strona 36 z 36 
 

 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Iwona Kowalska  
Kierownik Biura Rady 


